

上海城市规划

2017 总第137期

主管 上海市规划和国土资源管理局

主办 上海市城市规划设计研究院

中国科技核心期刊

6

SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW 精心规划 惠泽千秋

中国学术期刊网络出版总库全文收录 《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊 万方数据——数字化期刊群全文收录 中国核心期刊(遴选)数据库全文收录
美国《乌利希期刊指南》(Ulrich's Periodicals Directory)收录期刊 中国人文社会科学引文数据库来源期刊 中国工程咨询行业十佳报刊

本期主题：历史风貌保护





历史风貌保护

- 1 社会—空间视角下北京历史街区整体保护思考 边兰春 石 炆
- 8 全球城市历史风貌保护制度的主要特征辨析——兼论上海风貌保护条例修订的核心问题 张 松
- 15 工业遗产保护的发展趋势与体系构建 王 林 薛鸣华 莫超宇
- 23 世界文化遗产鼓浪屿的社区生活保护与建筑活化利用 王唯山
- 28 历史文化名城的风貌保护——以承德为例 霍晓卫
- 34 上海成片风貌保护的规划探索 徐继荣
- 42 上海老北站地区的历史风貌保护与规划探索 陈 飞 周 俭
- 49 上海市里弄类风貌保护街坊规划管控的思考 陆 远

世界城市日论坛

- 56 “2017世界城市日—上海论坛”成功举办 本刊编辑部

规划实践

- 59 辽宁省传统村落保护与利用的困境与展望 陈 晨 金连生

他山之石

- 64 柏林城市遗产保护区与城市更新区的比较研究 单瑞琦 张 松
- 70 日本大阪都市圈轨道交通系统对上海的启示 张临辉
- 77 纽约市综合防灾规划关键问题解析 冯 浩 戴慎志 宋 彦

城市研究

- 82 上海市近郊外来人口的居住特征及其住房变动影响因素 耿慧志 杨 柳 肖 扬
- 90 城市重大项目规划的综合影响评估：案例分析与应用探讨 张雅兰 王 兰
- 96 基于Webmap的多中心城市空间发展评估方法——以上海主城区为例 陈映雪
- 103 城市绿道慢行空间系统规划浅析——以成都市为例 邹林芸 张继刚 曾 静
- 107 在现行法律框架下城市总体规划的审查审批改革探索 丁 睿 杨 潇
- 111 空间·功能·情感三元地方重塑机制探索——基于空间生产的思考 杜若菲
- 116 轨道交通站域商业空间使用绩效的评价与影响因素分析——以上海核心区10个站域为例
袁 铭 庄 宇 朱晓静
- 122 基于网络数据的轨道交通站点周边空间使用量化研究——以上海地铁10号线沿线为例 叶锺楠 陈懿慧
- 129 中小城市“多规合一”业务协同平台建设应用研究——以广西贺州市为例 柳世碑

规划信息

总目次

- 134
- 139 《上海城市规划》第132—137总目次

本刊启事

- 1. 作者投稿不得侵犯他人著作权。
- 2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
- 3. 本刊对来稿保留修改权，对所发文章享有中文专有出版权（含数字出版权），请勿一稿多投。如有异议，请事先声明。
- 4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载，必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
- 5. 限于人力和物力，来稿一律不退，敬请作者自留底稿。
- 6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题，请与印刷厂联系。



HISTORIC FEATURES
CONSERVATION

- 1 Study of Integrated Conservation in Beijing Historic Area: From Society-Space Perspective [BIAN Lanchun, SHI Yang](#)
- 8 Analysis on the Basic Characteristics of the Conservation System of Historic Features in Global City: And a Discussion on the Core Issues in the Revision of Shanghai's Historic Preservation Regulations [ZHANG Song](#)
- 15 Development Trend and System Construction of Industrial Heritage Preservation [WANG Lin, XUE Minghua, MO Chaoyu](#)
- 23 Conservation of Community Life and Active Utilization of Buildings in the World Cultural Heritage Site of Kulangsu [WANG Weishan](#)
- 28 "Fengmao" Protection of Historic and Cultural Cities: A Case Study of Chengde [HUO Xiaowei](#)
- 34 Exploration on the Planning of Historic Landscape Preservation in Shanghai [XU Jirong](#)
- 42 Exploration on Conservation and Renewal Planning of Shanghai Old North Station Area [CHEN Fei, ZHOU Jian](#)
- 49 Research on the Planning of Li-long Historical Neighborhood in Shanghai [LU Yuan](#)

WORLD CITIES DAY FORUM

- 56 World Cities Day-Shanghai Forum 2017: Urban Regeneration and Spatial Governance [The Editorial Department](#)

PLANNING PRACTICE

- 59 The Difficulties and Prospect of the Traditional Villages' Protection and Utilization in Liaoning Province [CHEN Chen, JIN Liansheng](#)

EXPERIENTIAL LEARNING

- 64 Comparative Study on Urban Regeneration Area and Urban Heritage Conservation Area in Berlin [SHAN Ruiqi, ZHANG Song](#)
- 70 The Enlightenment of Osaka Metropolitan Area Rail Transit System to Shanghai [ZHANG Linhui](#)
- 77 Analysis on the Key Issues of Multi-hazard Mitigation Plan in New York City [FENG Hao, DAI Shenzhi, SONG Yan](#)

URBAN RESEARCH

- 82 The Characteristics of Migrants' Living Condition and Influence Factors of Their Housing Changes in the Inner Suburb of Shanghai [GENG Huizhi, YANG Liu, XIAO Yang](#)
- 90 Comprehensive Impact Assessment of Urban Mega-projects: Case Study and Application Exploration [ZHANG Yalan, WANG Lan](#)
- 96 Study on Polycentric Urban Spatial Development Evaluation Approaches Based on the Webmap: A Case of Shanghai Main Urban Area [CHEN Yingxue](#)
- 103 Research on Chengdu Greenway Slow Traffic Area Planning and Design [ZOU Linyun, ZHANG Jigang, ZENG Jing](#)
- 107 Reform of Examination and Approval of Urban Master Plan under the Current Legal Framework [DING Rui, YANG Xiao](#)
- 111 Exploration of the Three-dimensional Place Remodeling Mechanism of Space, Function and Emotion: Based on the Space Production Theory [DU Ruofei](#)
- 116 Performance Evaluation and Influence Factors on Commercial Space of Rail Transit Station (RTS) Area: Case Studies of 10 Samples in Core Area of Shanghai [YUAN Ming, ZHUANG Yu, ZHU Xiaojing](#)
- 122 Quantitative Study on Space Use around Urban Rail Transit Station Based on Network Data: A Case of Shanghai Metro Line 10 [YE Zhongnan, CHEN Yihui](#)
- 129 Study on Construction and Application of Multiple Plans Integration Business Collaborative Platform in Small and Medium-Sized City: A Case of Guangxi Hezhou [LIU Shibei](#)

URBAN PLANNING INFO
TOTAL CONTENTS

- 134
- 139 Total Contents of Series No.132—137 of *Shanghai Urban Planning Review*

NOTICE

1. The authors shall not infringe copyright.
2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated.
3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back.
6. For binding and printing issues, please contact the printing house.